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SKRAĆENI  ZAPISNIK 
 
sa  45. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 4. kolovoza  2008. godine 
(ponedjeljak) u  Maloj koncertnoj  dvorani Spomen doma u  Pazinu 
 
 Sjenicu je u  17,10 sati otvorio ANTON PERUŠKO, predsjednik Skupštine Istarske 
županije (IDS-SDP), koji je sjednici i predsjedavao. 

  
Pozdravlja sve  prisutne kolegice vijećnice i  vijećnike Županijske skupštine Istarske 

županije. 
 Pozdravlja : 
 -     župana  gospodina Ivana Jakovčića. 

- zamjenika  Župana  gospodina  Valeria Drandića, 
- članove Poglavarstva Istarske županije,  
- resorne pročelnike  županijskih upravnih tijela Istarske županije,  
- predstavnike javnih  medija i sve ostale koji  prisutni našoj večerašnjoj 45. sjednici 

Skupštine Istarske  županije. 
  
Prije prelaska na utvrñivanje dnevnog  reda zamolio je  tajnicu  Skupštine,  gospoñu 

Vesnu Ivančić, da izvrši prozivku vijećnica  i vijećnika radi utvrñivanja kvoruma na 45. 
sjednici Skupštine Istarske županije. 

 
PRISUTNI – ODSUTNI 

 
R.br. VIJEĆNIK LISTA PRIMJEDBE 
1. LINO ČERVAR HDZ Odsutan   
2. MARINO ROCE HDZ Nakon utvrñivanja  dnevnog  reda 
3. DARKO JERGOVIĆ HDZ Nakon utvrñivanje  dnevnog  reda 
4. LOVORKA TOMIČIĆ HDZ  
5. MILAN MEDEN HDZ Odsutan   
6. MAURO IVANČIĆ  HNS/ZELENI/HSLS/ Odsutan                                                                                            
7. SANDRO JURMAN HNS/ZELENI//HSLS/  
8. JOSIP- ANTON RUPNIK HNS/ZELENI/HSLS/  
9.  VESNA JALUŠIĆ HSU   
10. SUZANA BUGARIN HSU Odsutna  
11. ROMANO ČERNJUL HSU  
12. LINO ROŠA HSU  
13. DAMIR RADNIĆ IDF  
14. TULLIO PERSI IDF  
15. ORIANO BULIĆ IDF Od 18,15 sati  
16. VLADIMIR  GAŠPARINI IDF Odsutan (O) 
17. KLARA GRAHOVAC IDS  
18. STJEPAN MRAKOVIĆ IDS  
19. ORIJANA LUKIĆ IDS  
20. KATARINA NEMET IDS  
21. FRANKO UDOVIČIĆ IDS  
22. TEDI  CHIAVALON IDS  
23. MIHO  VALIĆ IDS Odsutan (O) 
24. VITTORIO ZULIANI IDS  
25. AHMED MAKOTA IDS Nakon utvr. dnevnog  reda 
26. BRANKA DAIĆ BURSAĆ IDS Odsutna (O) 
27. TAMARA  BRUSSICH IDS  
28. JADRANKA FABAC IDS  
29. SERðO RIGO IDS Odsutan (O) 
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R.br. VIJEĆNIK LISTA PRIMJEDBE 
30. VIVIANA BENUSSI IDS  
31. FABIO JELIČIĆ IDS  
32. EDA KLAPČIĆ IDS Nakon utvrñivanja  dnevnog  reda 
33. MARTIN MATOŠEVIĆ IDS  
34. DANICA MILETIĆ IDS  
35. MICHELA BLAGONICH IDS Nakon utrñivanja  dnevnog  reda 
36. LAURA ŠUPERINA IDS Odsutna (O) 
37. ANTON PERUŠKO SDP  
38. MIRJANA ĆUS SDP  
39. LINO DOBRILA SDP  
40.  PETAR RADETIĆ SDP  
41. RATKO KLARIĆ SDP Odsutan (O) 
  

Hvala lijepa. 
 

OSTALI PRISUTNI : 
 
VESNA IVANČIĆ, tajnica Skupštine Istarske županije , 
MELITA FERENČIĆ, zamjenica tajnice Stručne službe za poslove Skupštine i Poglavarstva 
Istarske županije,  
IVAN KLARIĆ, deb. stenograf, voditelj zapisnika, 
SLAVICA BENČIĆ, v.d. pročelnica  Upravnog odjela za proračun i financije 
IŽ 
MILAN ANTOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, ribolov 
i vodoprivredu Istarske županije,   
Prim.dr. ROMANITA ROJNIĆ, pročlnica Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu  skrb 
Istarske županije,  
DESA SARVAN, pročelnica Upravnog odjela za lokalnu  samoupravu, 
MLADEN DUŠMAN, pročelnik Upravnog odjela za  
GROZDANA LOVREČIĆ, v.d. pročelnica Upravnog odjela za održivi razvoj Istarske županije,  
DENIS IVOŠEVIĆ, pročelnik Upravnog odjela  za  turizam i  trgovinu Istarske županije,  
MIODRAG ČERINA, šef kabineta Župana, 
 
Članovi Poglavarstva; 
VALERIO  DRANDIĆ, zamjenik Župana Istarske županije 
VEDRAN GRUBIŠIĆ, član Poglavarstva zadužen za prostorno planiranje i zaštitu okoliša IŽ, 
LUCIJA DEBELJUH, članica Poglavarstva zadužena za kulturu i  školstvo IŽ  
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Prozivkom je utvrñeno  da na početku  večerašnje  45. radne sjednici Skupštine 
Istarske županije prisustvuje  25  ( a nakon utvrñivanja  dnevnog reda po dolasku Ede 
Klapčić, Marina Roce, Darka Jergovića Jergovića, Ahmeda Makote, Michele Blagonich, 
Oriana Bulića) 31  vijećnika, pa Skupština ima kvorum i može pravovaljano raditi i donositi 
pravovaljane odluke. 
 Prelazi se na utvrñivanje dnevnog red  45. sjednice Skupštine Istarske županije.  
 Prijedlog  dnevnog reda vijećnici su primili poštom uz  poziv za sjednicu.  
 Koristi svoje  poslovničko pravo i predlože  da se dnevni  red dopuni točkom 7. koja  
glasi: 

7. a) Prijedlog Odluke o davanju   suglasnosti  na Odluku  Školskog  odbora Srednje  
škole «Zvane Črnje» Rovinj - Scuola media  superiore «Zvane Črnja» Rovigno 

    b) Prijedlog Odluke o davanju  suglasnosti na Odluku Talijanske srednje  škole 
Rovinj – Scuola media superiore Italiana  Rovigno. 
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 Poglavarstvo je održalo telefonsku sjednicu, a raspravu su održali matični odbori. 
 Skupština je   prihvatila  dopunu  dnevnog  reda. 

  Pošto   nitko nije imao drugih izmjena i  dopuna dnevnog  reda predsjednik  ANTON 
PERUŠKO, zaključuje raspravu po  pitanju  dnevnog  reda i daje na glasanje izmijenjeni  
dnevni red s dopunom točke  7. a) i b) , te nakon glasovanja utvrñuje da je  Skupština sa 27 
glasova «ZA», bez  glasova «PROTIV», za 45. sjednicu Skupštine Istarske županije utvrdila 
slijedeći 
  
    DNEVNI RED : 
 

1. Verifikacija  skraćenog zapisnika sa 43. sjednice Županijske skupštine Istarske 
županije 

2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
3.  

a) Prijedlog Polugodišnjeg izvještaja Proračuna Istarske županije za  razdoblje 
od  1.01. do 30.06.2008. godine 

b) Prijedlog Polugodišnjeg  izvještaja Fonda za  razvoj poljoprivrede i 
agroturizma Istre za  razdoblje 1.01. do 30.06.2008. godine 

4. Prijedlog Izmjena i dopuna Proračuna Istarske županije za  2008. godinu 
5.  Prijedlog Izmjena i dopuna Programa javnih potreba u kulturi za  2008. godinu 
6. Prijedlog Zaključka o  mijenjanju  naziva Srednje škole - Scuola media superiore 

«Leonardo da Vinci» u Bujama 
7.  

a)  Prijedlog Odluke o davanju   suglasnosti  na Odluku  Školskog  odbora Srednje 
     škole «Zvane Črnje» Rovinj - Scuola media  superiore «Zvane Črnja» Rovigno  
 b) Prijedlog Odluke o davanju  suglasnosti na Odluku Talijanske srednje  škole 
     Rovinj – Scuola media superiore Italiana  Rovigno 

 
    ORDINE DEL GIORNO 
 
1.Verifica del Verbale sintetico della 42-a sesuta dell'Assemblea regionale della Regione 
    Istriana 
2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 
3. 

a) Proposta  di  Relazione semestrale del Preventivo della Regione Istriana per il  periodo 
dell'1 1 al 30 6 2008 

b) Proposta di Relazione semestrale del Fondo  per lo sviluppo  dell'agricultura e 
agriturismo dell' Istria per il periodo  dall'1 1 2008 

4.  Proposta di Modifiche e aggiunte al Preventivo della Regione istriana per l'anno  2008 
5.  Proposta di Modifiche  e aggiunte al Programa  di necissita' publiche nella cultura per 
     l'anno  2008 
 6. Proposta di Conclusione sulla modifica al  nome della Scuola mediia superiore «Leonardo 
    da Vinci» Buie 
 7.  
      a)  Prijedlog Odluke o davanju   suglasnosti  na Odluku  Školskog  odbora Srednje 

škole Zvane Črnje Rovinj . Scuola media  superiore Zvane Črnja Rovinj , 
       b) Prijedlog Odluke o davanju  suglasnosti na Odluku Talijanske srednje  škole 

Rovinj – Scuola media superiore Italiana  Rovigno 
 
 AD- 1 VERIFIKACIJA SKRAĆENOG ZAPISNIKA SA 43. SJEDNICE 

SKUPŠTINE ISTARSKE ŽUPANIJE 
 
 Zapisnik su vijećnici  dobili poštom uz materijal za  sjednicu. 
 Skupština je bez primjedbi sa 29 glasova «ZA», bez  glasova «PROTIV» i bez    
«SUZDRŽANIH» glasova,  verificirala 
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    SKRAĆENI ZAPISNIK 
 
   sa 43. sjednice Županijske skupštine Istarske županije 
 
 AD – 2 PITANJA VIJEĆNIKA, PRIJEDLOZI  I INFORMACIJE 
  
 Za postavljanje vijećničkih pitanja javili su se : Lino Dobrila, Romano  Černjul, Damir 
Radnić, Marino Roce, Sandro Jurman, Tullio Persi,  Josip Anton Rupniik, Tedi  Chiavalon,  
Katarina Nemet, Klara Grahovac, Martin Matošević, Lovorka Tomičić.  
 
ROMANO  ČERNJUL :   
 
 Gospodine predsjedniče, gospodine Župane, kolegice i kolege. 
 Na prošloj sjednici Skupštine Istarske županije  smo usvojili  ciljane Izmjene i dopune 
Prostornog plana Istarske županije, koje su na sjednici Odbora za gospodarstvo, financije i  
proračun Županijske skupštine Istarske županije usvojene s jednim glasom protiv.. Razlog  je 
bila diskusija  na sjednici Odbora kada smo bili u  dilemi  vezano za  tekst koji se odnosi na 
TE  Plomin. U jednom dijelu teksta rekli smo  da  blokiramo TE sa 335 megavata snage, a  s 
druge strane rekli  smo  da se TE može  gaditi  samo  na plin. U meñuvremenu, nije prošlo ni 
par dana, već imamo  izjave, studije, novinske  napise, gdje se kaže da će TE Plomin raditi  
samo na ugljen,  na neki  ekološki ugljen, sa najmodernijom  tehnologijom. Nećemo graditi 
trojku, nego  ćemo pretvoriti jedinicu u snagu 500 megavata. Piše da su  studije pri kraju i da 
se samo  čeka  rok 2014.,2015. godine da se počne  graditi.  
 Znamo da će biti upitan LNG-i terminal na našem  poluotoku, da je u Plominu  
infrastruktura  za ugljen izgrañena u potpunosti, pa se  sada postavlja pitanje, kada kažemo  
da ćemo biti isključivi, kako  će se u tim igrama, u tim  daljnjim  raspravama, postaviti ova  
županija, da li ćemo imati  snage da se jednom odupremo  centralnim vlastima  i zahtjevima 
za  gradnju  TE na ugljen. 
 Hvala lijepa.  
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala  vijećniku Romanu Černjulu na pitanju. 

Odgovor  će dati  župan, gospodin Ivan Jakovčić. 
  
IVAN JAKOVČIĆ : 
 
 Poštovane kolegice i kolege vijećnici, egrege  signore  e signori ! 

Naravno  da će biti političkih igara i da će političke  stranke, koje sudjeluju  u vlasti u 
Hrvatskoj, a izmeñu ostalog to je i vaša stranka HSU, vjerojatno  slijediti ono što  želi  vlast. 
Mi se u  Županijskoj skupštini dijelimo po  strankama, pa  ćemo i po  strankama zaključivati 
neke stvari i opredjeljivati se.  

Poglavarstvo Istarske županije  nije  razmatralo u ni jednom trenutku  temu  TE 
Plomin  bilo kakve vrste, osim što smo izrazili naše političke stavove kao  stranke. Govorim u 
ime stranke kojoj  pripadam. Očito,  ne možemo  drukčije govoriti. Zato ovo pitanje  treba 
usmjeriti prema Vladi, prema nadležnim ministarstvima i njihovim interesima, i  vašoj  stranci, 
jer ste vi u koaliciji  sa HDZ-eom na vlasti u Hrvatskoj. Mislim da to pitanje  trebate raspraviti 
na tom  mjestu. U  Županijskoj  skupštini,  nadam se, da ćemo svi biti jedinstveni  protiv  TE 
Plomin 3 na ugljen ili bilo koje druge varijante. Osobno sam protiv  toga da se TE  Plomin 
gradi na ugljen. Ne znam kako  ćete se vi u HSU ili u drugim strankama ponašati,  ali znam 
kakav će stav biti  stranke  kojoj  pripadam. Ne želim igrati nikakve  igre. Želim jasno  reći da 
se  ne može biti protiv  Prostornog plana Istarske županije ili suzdržan na temu Plomina III 
kao argument, a istovremeno sudjelujemo na vlasti u Hrvatskoj, a ta ista vlast želi nam 
nametnuti ugljen. Koje su to igre i igrice !?. Hrvatska stranka  umirovljenika  je u koaliciji s  
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HDZ-eom. Mi  to  poštujemo. Većinu  čine s HDZ-eom HSLS, HSS, itd. To je  politička  
činjenica u ovoj  državi, koju  treba poštivati, jer je to većina u Hrvatskoj demokratski 
izabrana, demokratski  koalicijski postavljena u Hrvatskoj, ali nema političkih igara  i  igrica sa 
nama ovdje u Istri, pogotovo u ovoj Skupštini. Zato  želim jasno i glasno  reći stranka kojoj 
pripadam sigurno  neće biti za  TE Plomin  III ili bilo koju vrstu  Plomina  na ugljen, jer to nije 
potrebno. 

 Uostalom, ključni argument je  slijedeći. 
 Kao što znamo, postoje  4 makro regije u Hrvatskoj : Zapadna Hrvatska, Južna 

Hrvatska, Sjeveroistočna i Istočna Hrvatska. Okolica Zagreba, Rijeka, Istra, Split, Dalmacija, 
proizvode otprilike onoliko energije koliko je i troše. Jedino Slavonija proizvodi  1 %  energije, 
a troši otprilike, pojednostavljeno rečeno, 25 %, ako imamo  4 makro regije , vjerojatno ne 
puno manje. Taj regionalni debalans proizvodnje električne energije treba u Hrvatskoj  riješiti. 
Najprije  treba izgraditi odgovarajuću  TE na plin ili  atomsku  centralu , jer će vjerojatno i do 
toga  doći u Slavoniji ili barem će se razmatrati ta mogućnost u Slavoniji.  

Kada se riješi problem regionalnog  debalansa proizvodnje električne energije,  treba 
razgovarati o tome kako dalje  rješavati problem energije u Hrvatskoj. To će vjerojatno biti  
negdje  2020, 2025, 2030. godine.  To je ono o čemu  ćemo kao  politika, barem iz  stranke 
kojoj pripadam,  govoriti, jer tako  treba u ovom trenutku riješiti problem energetike u 
Hrvatskoj. 

Sigurno je da Hrvatskoj  fali  energije. Trebat će nam itekako još  energetskih  izvora, 
uopće nema nikakve dileme, ali Vlada još uvijek nije ponudila kako kompenzirati trošak  
proizvodnje obnovljivih izvora energije od vjetra  ili sunca, što su drugi već napravili. Imao 
sam prilike vidjeti neke stvari  u Portugalu, gdje je  najveća elektrana  na solarne ćelije, 
najveća takva elektrana u  Evropi, ne znam da li je u svijetu. Takve mogućnosti postoje i u 
Hrvatskoj , ako ne u Istri, postoje u   Dalmaciji, ali  za to  trebaju odgovarajuće subvencije  
Vlade, a to mi u ovom trenutku nemamo. Zato kažem, bolje razgovarajmo o obnovljivim 
izvorima energije u mnogim zapuštenim krajevima Hrvatske, pogotovo u Južnom dijelu  
Hrvatske, gdje možemo doći do  struje, gdje možemo doći  čak  do vjetra na Velebitu ili 
barem djelomično u jednom dijelu  Velebita, gdje možemo doći do obnovljivih izvora  
energije, ali za to  trebaju  subvencije i takvu  politiku u ovom trenutku  Hrvatska  nema. .            
 Dao sam malo i političkog odgovora, ali mislim da to  trebam tako  reći, jer dosta je 
igara i igrica i u ovoj Skupštini, a naročito u odnosima Zagreb – Istra. 
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala Županu 
 Vijećniče Černjul imate pravo na minutu, dopunsko pitanje ili komentar koji se 
podrazumijeva isto kao pitanje. 
 
ROMANO  ČERNJUL : 
 
 Nemam pitanje, nego  samo komentar. 
 Smatram da ovaj Dom, kada se razgovara o ovakvim problemima, nema potrebe da 
prozivamo  stranke. Kada doñe vrijeme možemo o tom materijalu  raspraviti na sjednici  
Županijske skupštine i imati jedinstven konsenzus. Nije bitno tko  kojoj  stranci pripada, nego 
kako prihvaćamo jedan problem kao  Istra, da  jedanput kao Istrani  budemo jedinstveni, 
čvrsti i da pokažemo zube kao neki drugi krajevi koji puno toga izvlače na taj način kada se 
dogovore o nekom problemu i kada imaju zajednički stav.  
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala  vijećniku  Romanu  Černjulu.  

Idući je Klub vijećnika IDS-a. 
 Riječ ima kolega vijećnik Tedi  Chiavalon.    
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TEDI  CHIAVALON : 
 
 Poštovani predsjedniče Županijske skupštine, Župane, zamjeniče Župana, kolegice i 
kolege vijećnici ! 
 Ja bih uputio pitanje predsjedniku  Poglavarstva Istarske županije, gospodinu  
županu, Ivanu Jakovčiću.. 
 Vjerojatno  ste upoznati sa rješenjem koje je  Ministarstvo  graditeljstva i prostornog  
ureñenja odaslao ovih dana Gradu Puli i svim ostalim  zainteresiranim stranama. Radi se o 
uklanjanju molova i svih  pripadajućih  objekata u  sportskoj lučici  Bunarina, Pula. 
 Obzirom da je  ¾ vira sagrañeno  bespravno, da je na tisuće i tisuće molova, 
privezišta, sidrišta u Dalmaciji  redom napravljeno  bespravno, da je na stotine objekata, pa i 
naselja bespravno sagrañeno u  Barbarigi, mahom u  vlasništvu slovenskih  državljana,  
pitam se i u tom smjeru ide moje pitanje,  u čijem je interesu i zašto se baš  sada žele rušiti 
molovi i  sve pripadajuće što je vitalno  za lučicu Bunarina, koja predstavlja svetinju za  
grañane Pule, i  ne samo za grañane Pule, kada jako dobro znamo da predstoji niti ne 
možda  30 dana da  svi ti objekti, koji su sagrañeni još 1968. godine, budu legalizirani. Kome 
je to potrebno, zašto ići devastirati nešto što  košta milijune i milijune kuna, kada se svakim 
danom ignorira bespravna gradnja diljem Hrvatske. Imamo primjera u Istri, ali  proñite sa 
barkom po Dalmaciji pa pogledajte tisuće i tisuće bespravno sagrañenih molova, pa  se 
pitam zašto se uvijek u Istri mora  trenirati strogoća!? 
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala  vijećniku  Tedi Chiavalon. 
 Odgovor će dati  župan, gospodin Ivan Jakovčić. 
 
IVAN JAKOVČIĆ : 
 
 Poštovani gospodine vijećniče ! 
 Želim izraziti svoje ogorčenje odlukom Ministarstva. Već sam pozvao  sve 
zainteresirane ribare i ostale subjekte na razgovor zajedno s Gradonačelnikom Grada Pule u  
srijedu. Razgovarat ćemo i pokušati se suprotstaviti ovakvom jednom definitivno  
nerazumnom potezu. 

 Nisam ni riječi  rekao protiv, jer je apsolutno bila u pravu ministrica Marina Matulović 
Dropulić, kada  se odlučila i donijela odluku o rušenju moga podruma. Bila je  apsolutno u 
pravu, jer je moj podrum bio  bespravno  sagrañen. Meñutim, u Hrvatskoj ima na desetke 
tisuća bespravno  sagrañenih objekata. Moj  podrum je bio  bespravan sagrañen i  trebalo ga 
je srušiti. Potpuno se slažem s time. Desetke tisuća bespravnih objekata sagrañeno je 
svugdje na sve strane. Ja sam bio  ovog  ljeta na par dana u Dalmaciji. Mogu  reći da je 
zaista nevjerojatno da je na stotine tisuća kuća bespravno sagrañeno. Naravno, kuće su 
privatne, u privatnom su interesu sagrañene, a ovdje govorimo objektivno o nečemu što je 
javni interes, jer  molo u Bunarini, kojega koriste ribari, definitivno u svoje privatne svrhe,  
zato što gospodare s njim u  gospodarske svrhe, ali objektivno je u javnom interesu, to je 
zaista nešto što trebamo pokušati zaustaviti.  

Nakon razgovora  sa  zainteresiranim stranama u srijedu  tražit ću prijem kod 
ministrice Marine Matulović Dropulić ili  će to napraviti Gradonačelnik  Pule ili  zajedno. Ne 
znam kako  ćemo to napraviti, ali  tražiti ćemo da se odgodi rušenje molova, zato što znamo 
vrlo dobro da je posrijedi igra s vremenom, jer se sve to može bez ikakvih  većih problema 
legalizirati, ali to  se   nije učinilo i zato  želimo sada pokazati da je ovo gotovo jedna vrst 
političke igre. Ne mogu se oteti dojmu da je Istra ponovno na tapetu na najoštriji mogući 
način, dok s druge  strane imamo situaciju  da se zatvaraju oči pred desetinama tisuća 
bespravno  sagrañenih objekata u drugim dijelovima Hrvatske na samome moru u privatne 
svrhe  s privatnim interesima. Dobro ste naveli da  imamo na stotine  bespravno  sagrañenih 
objekata na Brijunskoj rivijeri, kao što ih ima i na Istočnoj obali Istre. Nešto se od toga  
srušilo, ali očekujem da će se tamo gdje se može vidjeti  da se radi o javnom interesu da se 
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ipak na kraju krajeva treba dogovoriti, čak  mogu  reći  da je postojala jedna poruka 
Gradonačelniku  Pule, da se  neke  stvari dovrše  do jeseni i  da će se onda moći  stvoriti 
atmosfera u kojoj  se može legalizirati  čitava priča i da se napokon Bunarina makne s 
dnevnog  reda, jer je  zaista nepotrebno rušiti molove. Meñutim, možda se to  ne želi i ja   
zaista iskreno kažem, jer sam do sada izvanredno dobro, to moram posebno naglasiti, kao  
Župan, surañivao sa ministricom,  pokušati ću je zaista uvjeriti da nema nikakvog  smisla  to  
činiti u ovom trenutku, jer ćemo samo  naići na  opravdano ogorčenje  desetina grañana Pule  
iza kojih smo uvijek stajali i iza  kojih  ćemo stati  i ovog puta. 

 
ANTON PERUŠKO:        
 
 Hvala  Županu. 
 Kolega vijećniče Chiavalon, imate pravo na riječ. 
 
TEDI  CHIAVALON: 
 
 Drago mi je  da ste prepoznali problem, meñutim, bitno je da koordinirano djelujemo, 
jer se ne radi o desetinama, nego  o  stotine obitelji koje na Bunarini imaju  svoje  male barke 
od tri, četiri metra, koji jednostavno  neće više imati gdje ih  staviti, a radi  se o jednoj od 
najsreñenijih  lučica na  Jadranu. Tko god  zna imalo nešto o pomorskom prometu zna da je 
Pulska  Bunarina jedna od  najsreñenijih sportskih lučica na Jadranu. Zar takvu  sportsku  
lučicu  moramo danas minirati!?   
   
ANTON PERUŠKO: 
 
 Hvala kolegi  vijećniku Chiavalonu. 
 Na redu je Klub  vijećnika  ISDF-a. 

Odlučite se tko  će od  vas  uzeti  riječ. 
 Riječ ima kolega Tullio Persi. 
 
TULLIO PERSI : 
 
 Lijep pozdrav svima. 
 Drago mi je  da je gospodin Tedi  Chiavalon naveo  problem Bunarine. Meñutim, 
nedostaje puno toga u  iznijetom izlaganju. To nije nekoliko  stotina ljudi, nego dvije, tri tisuće 
ljudi, koji na Bunarini  imaju svoje barke. Kada računamo i porodice  6 do 7.000 ljudi  koristi 
Bunarinu za držanje svojih  barki. Ali, nije to problem. Problem je što je nareñenje da se ruše 
molovi i odstrane  barake.  

Što znače  barake ? 
Sada je čak u pitanju i kafić, bar, na Bunarini, koji radi  po ljeti. Pitanje je  da li 

inspektori u Zagrebu znaju  da te barake koje su  sada na putu da se ruše služe prvacima 
svijeta, malim ljudima, u  jedrenju. Na tom području imamo  razvijeno jedrenje  mladih  ljudi.  
Budući da mi to ne pumpamo, kao što  rade drugi kada netko postane prvak  svijeta u 
Zagrebu ili u  Splitu, mi uspjehe naših mladih  ljudi  bagateliziramo. Imamo  dečka  koji je dva 
puta bio prvak svijeta, Filip  Matika, imamo  curu  Geu Barbić. 
 /A. Peruško : Morat ćete postaviti pitanje. Imate još pola  minute vremena. Kolega, 
Persi, meni je  žao, vrijeme prolazi, postavite pitanje /. 
 Objekt Pevca je fiksni objekt, koji, za  razliku od ovih objekata koji se po  definiciji 
grañevinske struke  smatraju pomičnim objektima, radi  bez  grañevinske i  uporabne 
dozvole. Ako jedan Pevec može raditi ilegalno u Istri da li mi možemo  raditi polu legalno 
kada su objekti pomični. 
 I  drugo.  
 /A. Peruško : Hvala. Gotovo je/. 
 Ne, još  nije gotovo. 
 /A. Peruško : Tolerirao sam vam  15 sekundi, misleći  da sam ja malo  kriv/. 
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 U ime Klub vijećnika imam 5 minuta  na raspolaganju. 
 /A. Peruško : Imate pravo na  dvije minute/. 
 Dobro, samo još jedno pitanje. 
  Zadnji puta,  gospodine Jakovčiću,  niste bili na sjednici. Ne  znam da li vam je vaš 
zamjenik prenio moju  pohvalu za to  što  ste izjavili da ćemo koristiti napuštene kamenolome  
za odlaganje  otpada. 
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Molim vas, nemojte me dovoditi u neugodnu situaciju. Moram poštivati  Poslovnik. 
Dvije minute imate na raspolaganju i u te dvije minute vaše je pravo  da komentirate i da 
postavljate pitanje       
 Župan će vam dati pismeni odgovor.  
 Riječ ima predstavnik Kluba vijećnika IDS-a.  
 
KATARINA NEMET : 
 
 Poštovani gospodine predsjedniče, Župane, kolegice i kolege ! 
 Luka Antenal nastavlja  sa  radovima  usred sezone, iako je dogovoreno da će 
prestati  s radovima. Moram podsjetiti da s jedne strane Grada Novigrada  imamo sliku  sa 
novoureñenom marinom sa najmodernijim jahtama, dok s druge strane imamo sve, samo ne 
turističku vizuru, starih ružinalnih teretnih brodova, koji krcaju kamen iz kamenoloma 
nadomak kupača i autokampa Lanterna i Sirena. 
 Zanima me što se po tome poduzima. 
 Hvala.   
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala vama kolegice Nemet . 
 Odgovor će dati  župan, gospodin Ivan Jakovčić. 
 
 IVAN JAKOVČIĆ : 
 
 Poštovana kolegice  vijećnice ! 
 Hvala vam na ovom pitanju. 
 Ja želim isto tako vrlo jasno izraziti još jednom ogorčenje sa ponašanjem poslovnog  
subjekta zato što je postojao korektan dogovor  da se ukrcaj kamena vrši samo van turističke 
sezone. Meñutim, dogovor se ne  poštuje. Izgleda da divljaštvu i  akumulaciji kapitala na 
način koji je zaista neprimjeren  po Istri treba odgovoriti na jedan vrlo jednostavan i  moderan 
način. Mislim da  imamo jedno  vrlo kvalitetno rješenje. Kao što znate, dolina Mirne, ušće 
Mirne je ornitološki  rezervat. Kao Zeleno Poglavarstvo najozbiljnije razmatramo  mogućnost 
da maksimalno spriječimo prolaz teških  vozila u tom  dijelu zbog  uznemiravanja ptica i 
svega ostaloga. U tom kontekstu  ćemo  već ove jeseni vidjeti na koji način  da  spriječimo  
daljnje divljanje u tom dijelu Istre kamiona i svega onoga što se dešava kod  ukrcaja 
brodova, dolazaka, odlazaka itd., uznemiravanja grañana i turista na tom području, naravno  
i  životinjske faune, tako  da ćemo, nadam se i u  suradnji sa  Gradom Novigradom i 
Općinom  Tar - Vabriga, naći rješenje kako spriječiti daljnje divljaštvo na tom području.  
 Hvala vam  na tom  pitanju. 

Najavljujem da ćemo pokušati to pitanje  riješiti upravo na način što postoje  drugi 
pravci za  voženje kamiona, ali  neće moći  smetati više u tom dijelu mora. 
 Na kraju krajeva vidimo jednu  apsurdnu situaciju. Taj kamenolom se praktički više ne 
koristi  ili vrlo  malo, beznačajno malo. Koristi se isključivo kao  luka  ukrcaja  kamenja iz 
kamenoloma iz drugih dijelova Bujštine. Vidjet ćemo tko  će početi lobirati  da bi se spriječilo 
to što namjeravamo  napraviti. Živo me to zanima, jer smo došli do nekih informacija i 
podataka koji pokazuju  da je zaista sve moglo biti  potpuno  drukčije. Meñutim, očito je 
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nekome u interesu bilo da  dalje  radi, pa  ćemo vidjeti što  će se sada dalje dešavati. U  
svakom  slučaju računajte da ćemo  zaštiti  grañane, turiste i  životinjsku  faunu na tom 
području. 
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala  Županu. 
 Kolegica zadovoljna odgovorom.  
 Riječ ima predstavnik  Kluba vijećnika koalicije HSLS/HNS/Zeleni. 

Odlučite  tko će uzeti riječ ? 
 Riječ ima vijećnik Sandro Jurman. 
 
SANDRO JURMAN : 
 
 Poštovani predsjedniče, gospodine Župane, kolegice i kolege vijećnici! 
 Imao bih jedno pitanje za  Župana. 
 Obzirom da je  na inicijativu Istarske županije došlo do, ako se ne varam, suglasnosti 
od strane Ministarstva prostornog planiranja i graditeljstva da gradovi preuzmu dio ovlasti za 
izdavanje lokacijskih  i grañevinskih dozvola, a da će dio koji  će se raditi za  općine, čini mi  
se da je  većina gradova u Istri  dobila te suglasnosti, ostati u okviru  županijskog  Upravnog 
odjela za prostorno planiranje, zanima me : vodi li se računa da ti Upravni odjeli po podjeli na 
gradske i  županijske, koji će raditi za manje općine, ostanu ekipirani i   da grañani Istre koji  
žive u manjim općinama ne ostanu  uskraćeni za kvalitetu usluge  za koju držim da je  vrlo 
bitna za sve grañane. 
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala kolegi  vijećniku. 
 Odgovor  će dati  župan, gospodin Ivan Jakovčić. 
 
IVAN JAKOVČIĆ : 
 
  Želim vas sa zadovoljstvom obavijestiti da je  nadležni  Središnji državni ured i 
nadležno Ministarstvo istaklo  da je  način organizacije te službe i primjene koje smo 
napravili u Istri, definitivno daleko najbolje rješenje u Hrvatskoj. Gospodin  Palarić, državni 
tajnik je nedavna bio u   Istri  i pozvao druge  županije  da se ogledaju  na naš  slučaj daljnje 
decentralizacije tog  sustav. 

 Kao što znate, mi  smo jedina županija koja je predlagala svoje ovlasti prenijeti  na 
gradove, smatrajući  da  to  gradovi mogu učiniti bolje i zbog  financijskih  sredstava, a i zbog  
drugih  razloga i na jednom, vjerojatno, većem interesu i u tom kontekstu, ma da je tu bilo i 
moje polemike, moram reći, ali je  svejedno  na kraju Središnji državni  ured prije nekoliko 
mjeseci dao odobrenje, svi gradovi u Istri imaju  već sada svoje urede i mogućnosti izdavanja  
lokacijskih i grañevnih dozvola, i što je  najbitnije, danas praktički  svi predmeti koji dolaze se 
rješavaju promtno. Imamo  još uvijek u nekim mjestima problema, ali  i to  će se sada 
razriješiti. Mogu reći da ostaje problem starih predmeta, meñutim, uspjet ćemo uhvatiti  ritam, 
odnosno  gradovi  će uspjeti uhvatiti ritam i na taj način će se riješiti problem  i  brzog 
izdavanja lokacijski i  grañevnih dozvola u gradovima. 
 Problem općina kojeg te naveli je problem  koji je  neriješen, nažalost, u zakonu. Sa 
državnim tajnikom, gospodinom Palarićem, dogovoreno je  nekoliko rješenja. Najvjerojatnije 
će se ići u izmjene i dopune Zakona, barem nam je tako obećano, pa  će se moći  raditi 
jedinstveni  uredi za  gradove i okolne općine. Meñutim, dok toga  ne bude, mi smo se 
dogovorili da ćemo to zadržati i ekipirati se. Upravo je  sada bio  natječaj  vani za nove  
kadrove. Tamo  gdje uspijemo popuniti neće biti novog  natječaja. Ako ne uspijemo popuniti  
radna mjesta ići ćemo ponovno  na natječaj,  dok  ne uspijemo naći odgovarajući broj  osoba, 
stručnih i sposobnih za taj  posao, dapače, razmišljamo  da ekipiramo naše urede , koji bi 
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ostali  županijski  uredi, ako ne doñe do promjene zakona, na način da točno  svaki  grañanin 
zna tko mu je, da tako kažem, referent za njegovu općinu. Dakle, nije, da je predao zahtjev i 
da  sada ne zna tko taj zahtjev rješava. Znati će se točno tko koji zahtjev  rješava. Tko  živi u  
Općini  Fažana, Općini Sveti Lovreč,  Svete Nedelje ili Brtonigle, točno  će znati osobu koja 
je zadužena za njegov  predmet. Tako će, naravno, i  načelnik znati gdje je  taj  predmet.   
Načelnik će točno znati koja je  osoba zadužena za njegovu  općinu i moći  će se  na taj 
način rješavati predmet. 
 Zadnja , ali  ne najmanje bitna stvar  je  slijedeća. Napravit  ćemo javan sustav. 
Putem Interneta  točno će se  znati  gdje je predmet, tko ga ima, u kojoj je fazi rješavanja i  
da li  nešto  nedostaje. Analizirati će se svi predani predmeti, sve će  biti javno, svatko  će 
moći u svakom trenutku doći do  informacije  gdje je njegov  predmet. To  želimo, izmeñu 
ostaloga, i zbog toga  da budemo efikasniji, brži, potpuno javni i  da se na taj  način izbjegne 
moguća korupcija, što isto tako treba reći. U tom  segmentu ne želimo korupciju, ali navodnih 
pojava korupcije u tom segmentu je bilo dok je bila  državna uprava. Naravno, nemam 
dokaza, ali imam puno priča o tome  od ljudi koji su dolazili k meni. 

 Znajući za to sve  skupa poduzeli  smo odreñene mjere  da se korupcija eliminira. Na 
čelu tima je  gospoña Grozdana Lovrečić sa svojim suradnicama i suradnicima. U pojedinim 
gradovima i općinama stvorit  ćemo jedinstven istarski sustav koji  će biti potpuno javan i 
grañani  će u svakom trenutku moći doći do informacija i saznati  gdje je  njihov  predmet. Za 
to  ćemo potrošiti novac, kao  i za nove kadrove da bismo se  ekipirali. U tom dijelu  tražit 
ćemo financijsku pomoć gradova i općina, pogotovo općina, jer će njihov interes biti  da se 
što prije  rješavaju predmeti, kao što je naš interes, ali i  svake općine, odnosno  grada.   
Vjerujem  da ćemo vrlo  brzo  uspjeti  stvoriti  jedinstveni sustav, jer je za to  veliki interes. 
Naprosto  želimo  taj  servis sada kompjuterizirati do kraja, informatiziramo ga  do kraja i 
postignemo njegovu  efikasnost.    
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala Županu. 
 Vijećnik Jurman imate riječ. 
 
SANDRO JURMAN : 
 
 Nisam razumio samo u dijelu izlaganja kada ste gospodine Župane rekli da je 
problem za općine neriješen, a ja želim vjerovati  da županijska administracija može biti  
kudikamo kvalitetnija nego što je bila ista administracija dok je bila pod  državnom upravom, 
jer je  činjenica  da je državna uprava kudikamo  manje  ažurna što se spušta razina uprave, 
barem  tako pokazuju  svi  rezultati. Ali, mislim da sam u drugom dijelu  odgovora shvatio  da 
će ipak županija napraviti napor, pa da će i te službe koje  će odreñivati za te manje  općine 
ostati pod ingerencijom županijske uprave, znači  isto će biti kadrovski ekipirane i da će im 
se omogućiti kvalitetniji uvjeti za rad, jer valja  reći da do  sada nisu imali ni  adekvatne uvjete 
za  rad, a vjerujem  da će u tom smislu ipak  kvaliteta usluge biti podjednaka  za grañane 
Istre koji  žive u  velikim gradovima, ali isto tako  i za one koji  žive u manjim  sredinama. 
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala vijećniku Sandru Jurmanu. 
 Riječ ima župan, Ivan Jakovčić. 
 
IVAN JAKOVČIĆ : 
 
 Dozvolite mi da vam dam jedan podatak.  
 U ovih  nekoliko mjeseci od 14.000 predmeta smo došli  na 12.300 predmeta. Znači,  
da se županija  pokušava uhvatiti u koštac s vremenom i  razrješavati otvorene predmete.  
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 Kada bi se mene pitalo i kada bih mogao odlučivati u ovoj zemlji, mislim da nema 
nikakvog  razloga, - vi radite u Općini Kanfanar -, da u  Općini Kanfanar nema jednog 
zaposlenog koji bi  rješavao lokacijske i  grañevne dozvole za  Općinu Kanfanar, za  
grañane, za njenu privredu itd. Meñutim, takav sustav u ovoj zemlji u ovom trenutku  ne 
možemo napraviti, jer je potrebno imati  stručnog čovjeka koji to zna raditi s odgovarajućim  
kompjutorskim programom. Nikakav problem tu  ne bi  trebao biti. Meñutim,  mi  takav sustav 
ne možemo napraviti, jer nam zakon ne dozvoljava. Morat ćemo, barem do daljnjega, 
napraviti tako da  dio  koji nije išao pod gradove, a to je ipak daleko  manji broj predmeta, 
zadržimo na nivou  županije, ali  ćemo ih pokušati decentralizirati u suradnji  s općinama da 
se točno zna  kada iz Općine Kanfanar trebate jedan predmet da ga  možete  riješiti   s tom 
osobom. Ona će fizički  sjediti u  Rovinj, za  vaš slučaj  konkretan govorim, ali  ne vidim  
razloga zašto ne bi ta osoba bila u Kanfanaru, ali će očito tako  biti, jer  još uvijek  smo u 
jednom takvom sustavu, a ako doñe do izmjene i dopuna zakona,  i ako se prihvate naši 
prijedlozi, stvari će se  još  dalje decentralizirati. Mislim da je to samo dobro za  grañane, jer 
će  grañani točno znati  tko im je  direktno odgovoran. Što je viši sustav uvijek je manje jasno  
tko je za što odgovoran, ali u ovom trenutku se toplo nadam da ćemo zaista nastaviti  s ovim 
ritmom i  da ćemo zaista doći u  jednu dobru situaciju  brzog izdavanja lokacijskih i grañevnih 
dozvola. 
 Hvala.   
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala Županu. 
 Riječ ima predstavnik Kluba vijećnika  SDP-ea, kolega vijećnik Lino Dobrila.  
 
LINO DOBRILA : 
 
 Gospodine predsjedniče, gospodine Župane, kolegice i kolege vijećnici ! 
 Imam dva pitanja za  Župana. 
 Prvo pitanje koje sam mislio postaviti vezano za  Plomin III već je jednim dijelom 
obrañeno, ali  želim istaknuti  da  će se SDP-e suprotstaviti   namjeri  da se gradi Plomin III 
na ugljen i da ćemo u tome koristiti sva  raspoloživa i dopustiva  zakonska  sredstva da do 
toga  ne doñe.  

Meñutim,  interesira me, jer trebamo i neku alternativa imati za  to,  kakve su 
mogućnosti  korištenja obnovljivih izvora  energije, posebno postavljanja solarnih kolektora, 
pa  bih molio, ukoliko mi  Župan možda danas  ne može  dati odgovor na to pitanje, da me 
pismeno o tome izvijesti. 
 Drugo pitanje  se odnosi  na sanaciju postojećih kamenoloma. 
 Svjedoci smo  da se  diljem Istre kopa i vadi kamen, eksploatira i prodaje u susjednoj  
državi, i da nam ti kamenolomi koji su na kraju  eksploatacije ili koji su  totalno  eksploatirani, 
nesanirani. Poznato je  da se u drugim državama to pitanje rješava vrlo rigorozno. U Italiji, 
zemlji u  koju izvozimo kamen, sigurno  postoji i  na raspolaganju imaju  više kamena nego 
što ga imamo mi u Istri, kod njih su tako strogi propisi  da im je lakše i  jeftinije uvoziti naš 
kamen, nego se baviti  eksploatacijom  i saniranjem njihovih kamenoloma, pa molim Župana, 
ukoliko mi može dati odgovor na to pitanje, kako stojimo  sa tim problemom. 
 Hvala. 
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala vama kolega vijećniče. 
 Odgovor će dati  župan, gospodin Ivan Jakovčić.  
 
IVAN JAKOVČIĆ : 
  
 Na  dva  kratka pitanja dat ću dva kratka odgovora.  
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 U Prostornom planu  Istarske županije postoje neke lokacije koje su bile predviñene 
kao moguće za vjetroelektrane. Meñutim, i  vjetroelektrane, budimo  realni, iznimno zagañuju 
prostor, naročito vizualna polucija je takva  da se gotovo vidi  iz svih dijelova, jer mora biti na 
neki  način na višemu. Očekujem da će nekoliko probnih vjetroelektrana  biti izgrañeno na 
području  Ćićarije. Tvrtka Valalta je zainteresirana za taj poduhvat. Ona je već krenula u 
jednom dijelu  na Velebitu, a moguće je da će se prve takve vjetroelektrane dogoditi kod nas 
na području  Ćićarije.  
 Za solarnu energiju u ovom  trenutku nema nikakvih  interesa. Investitori,  HEP, 
apsolutno  ne pokazuje nikakvog interesa za tako nešto.  

Postoji interes jedne grupacije  na čelu s profesorom dr. Božičevićem za  elektranu na  
bio masu. Meñutim, bio masa bi  vjerojatno bila uvozna, jer  je nema dovoljno kod  nas, tako 
da je i to jedno  relativno upitno rješenje. 

 U svakom slučaju, ono što stalno ponavljam, u Istri imamo  TE Plomin I i  II, koja za  
potrebe proizvodnje  električne energije za  našu  regiju  je dovoljno. U ovom  trenutku 
insistiramo da  se redistribuira  proizvodnja  električne energije  na način da  svaka makro 
regija u Hrvatskoj proizvodi svoju  električnu  energiju, jer  je  to moguće. To treba biti put u 
ovom  trenutku, a što  će biti za  deset, petnaest godina, da li  će tehnologija biti drukčija  
vidjet će se. Svi znamo da su rezerve ugljena  daleko veće od  rezerve plina, barem one 
poznate u ovom  trenutku. Jasno je  da će se raditi negdje u svijetu, možda i  TE na ugljen, 
meñutim,  problem je globalno  zatopljenje. Činjenica je  da je u  Americi stalo  100  projekta 
izgradnje  TE. Sve govori u prilog  da se ne može investirati u izgradnju  TE na ugljen. RW-e 
je čak jednom i najavio da  će  2014. godine imati  tehnologiju nula promicije ili emisije u  
prostoru, znači, čistu proizvodnju, nula emisije, pa će možda 2015., 2020. godine netko  o 
tome razgovarati. Odlučivati  ćete  vi, možda netko drugi u ovoj  Skupštini. Vjerujem da će  
slijedeći saziv  biti   jedan zanimljiv  saziv i da će biti spreman reći  ne tako nečemu.  

Drugo vaše pitanje je vezano za kamenolome.  
Dijelim vaše mišljenje u svemu  tome. Rekao sam prije, radi se često o jednom 

divljačkom iskorištavanju  bogatstva koje Istra ima, meñutim,  za to nema, očito, previše 
političke volje zaustaviti takvo ponašanje na području  eksploatacije mineralnih sirovina. Reći  
ću  vrlo jasno da smo  sada snimili oko  40 kamenoloma, uglavnom u  južnom  dijelu  Istre. 
Pokušat ćemo napraviti renaturalizaciju tih kamenoloma i korištenjem  otpada, odnosno 
dijela grañevinskog  otpada, koji je zanimljiv za takvu  renaturalizaciju, angažirati jednu 
tvrtku, koja  se bavi  pejsažnom arhitekturom,   pokušati napraviti nekoliko prijedloga  
renaturalizacije tih kamenoloma.  

Već sam najavio da je moguće korištenje inertnog otpada, koji  će se stvarati na 
Kaštijunu,  na području  gdje će biti  centar za gospodarenje otpadom, i da je moguće da 
umjesto korištenja odlagališta na tom području, koristimo  napuštene kamenolome za  
odlaganje inertnog dijela otpada. Za  desetak posto otpada koje  treba nakon obrade odložiti 
negdje, koristit ćemo za  renaturalizaciju te kamenolome, ako studije pokažu da je to 
moguće.   

U tom kontekstu mogu reći da sam vrlo zadovoljan  sa razgovorima koje sam  
nedavna imao  sa grañanima Medulina,  Pule i raznih mjesnih odbora s tog područja, koji su 
napokon pokazali  jedno ozbiljno  razumijevanje. Naravno, uvijek ima pojedinaca koji  imaju  
svoje  mišljenje, jer  živimo u  demokratsko  vrijeme, što  je logično. Pokušat ćemo i na taj  
način  napraviti i odgovoriti na pitanje velikih  rana koje postoje na istarskom tkivu, jer 
istarsko  tkivo zaista pati od onoga što  rade pojedinci i tvrtke  koje koriste taj kamen. 
Vjerujem da ćemo na neki način uspjeti tome stati  na kraj, ali za to bi  država trebala, 
umjesto  da ruši molove  za stotine ili kako je  netko  rekao i za više stotina  obitelji, da stane 
na kraj, da inspektori i svi oni stanu  na kraj ovome što se dešava kada su u pitanju 
kamenolomi. Zaista očekujem i  nadam se da će Ministarstvo  razumjeti  problem i pokušati 
nešto napraviti. 

 
ANTON PERUŠKO : 

 
 Hvala. 
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 Riječ ima predstavnik HDZ-ea, kolegica vijećnica Lovorka Tomičić. 
 
LOVORKA TOMIČIĆ : 
 
 Dobar dan svima. 
 Pitanja postavljam Županu. 
 Prvo pitanje se  odnosi na  Bunarinu. 
 Istarska županija je kao davatelj koncesije sportsku luku Bunarina dodijelila 
koncesionaru Bunarina d.o.o. Poznato  je da je koncesionar godinama protuzakonito koristio 
sportsku luku u nautičke svrhe, iako za tu djelatnost nije dobio  koncesiju niti platio po toj 
cijeni koja bi bila  za  nautičke svrhe. Prema Zakonu o pomorskom dobru i morskim lukama u 
ovakvim  slučajevima, kada ovlaštenik koncesije iskorištava koncesiju za svrhu koja mu nije 
dana, davatelj koncesije, dakle, Istarska  županija, može  donijeti odluku, ako  želi,  o 
oduzimanju koncesije. Umjesto oduzimanja koncesije Istarska županija  je učinila nešto  
drugo. Izmjenama i dopunama Prostornog plana Istarska županija je legalizirala postojeće 
stanje na Bunarini, pa je  Bunarinu definirala  kao  sportsku i kao luku nautičkog  turizma. 

 Pitanje glasi  : zbog  čega Istarska županija, iako joj  zakon to omogućava, Bunarini  
d.o.o. nije oduzela koncesiju  koju joj je dodijelila. 

Drugo pitanje odnosi se na Općinu Lanišće. 
Poznato je da je  Općina Lanišće  najsiromašnija općina u Istri sa nekih  400-stotinjak  

stanovnika. Tko je bio tamo zna kako ta općina izgleda. Prošle godine je (A.Peruško : Još 
pola minute imate na raspolaganju) od Istarske županije Općina Lanišće dobila  200.000,00 
kuna, što je s obzirom na Županijski proračun i  status te općine premalo. 

Interesira me : da li Istarska županija ima konkretne planove, projekte i programe 
usmjerene u pravcu  razvoja Općine Lanišće, kako bi se osigurao  ravnomjeran  društveni  
razvitak općina i gradova u sastavu  županije, što je i obveza definirana Statutom Istarske 
županije. 
 
ANTON PERUŠKO: 
 
 Hvala kolegice vijećnice. 
 Odgovor će dati  župan Ivan Jakovčić. 
 
IVAN JAKOVČIĆ : 
 
 Točno je  da smo  donošenjem  Izmjena i dopuna Prostornog plana Istarske županije  
legalizirali postojeće stanje na  Bunarini d.o.o. Točno je isto tako  da je  Ministarstvo 
prostornog planiranja i graditeljstva dalo svoj pristanak na Izmjene i dopune  Prostornog 
plana  Istarske županije. Vi biste, kao  članica  HDZ-ea, trebala to znati. 
 Zbog čega je  tako bilo ranije ? 
 Neke stvari  smo i  naslijedili.  

Ja nisam roñen kao  župan, niti ću, nadam se,  umrijeti kao  župan. Neke stvari  sam 
naslijedio u svom poslu, kao što ste vi nešto naslijedili u vašoj karijeri  vijećnice u  ovoj  
Županijskoj skupštini. Mi  smo se odlučili za tako nešto, jer mislimo da je to na neki način, 
možda i  jedan dug  Uljaniku. Nemojte zaboraviti, Uljanik je izgradio ne mali dio te Bunarine, 
a Uljanik je za nas ipak ključna tvrtka u ovoj  županiji, koja  daje  najviše posla našim 
grañanima, i u tom kontekstu uzimali smo i to u obzir. To želim reći javno.  Cijenim i poštujem 
ono što Uljanik  radi i njihovo vodstvo i poslovne uspjehe koje imaju i sve ono što i radnici 
Uljanika koriste na tom  području. 
 Sada je u dogovoru  s Gradom Pula i sa udrugama na tom području, pronañeno 
rješenje. Svi su  se složili, ali  sada se želi srušiti molo, pa vas javno pozivam, gospoño 
Tomičić, kao uglednu članicu HDZ-ea, predsjednicu HDZ-ea Pule, da pomognete u 
rješavanju toga što se dešava u gradu da se ruši molo na Bunarini, u gradu  gdje vi  živite. 
Pozivam vas da intervenirate čim prije, da ogorčenje  grañana ne bude usmjereno tako  
žestoko prema ministrici, koja možda do kraja nije ni upoznata sa  svime time. Mislim da bi  
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bilo vrlo važno i  da je dobar trenutak da to učinite za  svoj  grad, za  grañane Pule, kada već 
toliko dobro poznajete situaciju na Bunarini, a ja  ću preuzeti odgovornost za  činjenicu da 
smo legalizirali postojeće stanje na Bunarini, koje  možda vama  i još nekima ne odgovara, 
ali mislim da je  daleko veći problem to što netko pokušava srušiti molo i dovesti u pitanje 
ono što su  grañani, Uljanik i drugi, desetljećima na tom području gradili. Pozivam  vas da 
nam pomognete. 
 Što se tiče Općine Lanišće, mi u Istarsko županiji, kao što znate, iznimno poštujemo 
princip supsidijarnosti i princip što je moguće veće decentralizacije. Mi  nećemo nikome, ni 
jednoj općini, nametati razvoj, barem dok sam ja  Župan. Očekujemo  da će nam svaka 
općina doći  sa svojom inicijativom, sa svojim idejama. Općini Lanišće sam indirektno 
pomogao u više navrata, naročito  kada je u pitanju dio vodifikacije te općine. Kao što znate 
Istarski vodovod je poduzeće u  vlasništvu gradova, a Istarska županija ima člana u 
Nadzornom odboru. Pomagali  smo indirektno, ne direktno  sredstvima. Direktno od strane 
načelnika bio je zahtjev za  izgradnju,  bolje rečeno za  obnovu Doma u  Brgudcu. Mislim da 
je to vrlo  važno. Drago mi je da vi kao HDZ-e želite, ne znam da li  ste na to mislili, istina 
Bog, ali pretpostavljam da ipak jeste i   da znate to, govoriti o jednom dijelu antifašističke 
baštine u Istri, jer je to  vrlo  važno. Mi smo spremni i  sudjelovati  ćemo u obnovi  zgrade 
Doma na području  Brgudca, jer mislimo da je to vrlo  važno za  Brgudac. Ali, opet ću 
naglasiti, koliko će to zaista utjecati na društveni, gospodarski i drugi  razvoj  Općine Lanišće, 
nisam siguran.  

Ako Općini Lanišće trebaju  stručnjaci, ako žele našu pomoć da osmislimo  razvoj te 
općine, mi  ćemo pomoći. Meñutim, načelnik do  sada, moram reći, osim što me proziva u 
medijima, što je isto  njegovo pravo, nije do kraja ponudio nešto sasvim konkretno, što 
možemo prepoznati kao  razvoj  toga dijela Istre, osim te zgrade, Doma,  kao  jednog  
spomenika  antifašističke  baštine, u  čijoj obnovi  ćemo sudjelovati  
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala  Županu. 
 Vjerojatno svi koji ste  se javili   za  postavljanje  vijećničkog pitanja  nećete stići  
postaviti  vijećničko pitanje, ali što vam mogu. Držim se Poslovnika. 
 Riječ ima vijećnica  Lovorka Tomičić.  
 
LOVORKA TOMIČIĆ ; 
 
 Nisam  dobila odgovore na pitanja vezano za  Bunarinu. Ja nisam pitala zašto je u  
Prostornom planu ovakvo  stanje na Bunarini legalizirano. To je  činjenica. Ja sam pitala 
zbog  čega Istarska županija nije oduzela koncesiju tvrtki  Bunarina d.o.o. , koja godinama 
protuzakonito posluje i ostvaruje dobit u toj luci.  
 Što se tiče  Općine Lanišće jedna od obveza Istarske županije je da vodi računa o 
ravnomjernom  razvoju  svih općina i gradova u sastavu Istarske županije, što znači ako 
neka općina, a pogotovu  Općina Lanišće, koja je siromašna i nema neki projekt za koji bi 
tražila podršku od Istarske županije, držim da je Istarska županija dužna osmisliti neke 
projekte i programe i ponuditi ih dotičnoj općini, jer se zaista radi o  najsiromašnijoj općini u  
Istarskoj županiji.    
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala. 
 Riječ ima župan Ivan Jakovčić. 
 Vi ste iskoristili  svoju minutu. 

 Vi Župane, imate pravo na dvije minute. 
 
IVAN JAKOVČIĆ : 
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 Gospoño Tomičić, vama stoji na raspolaganje čitav državni aparat, jer znamo kako 
politika funkcionira u Hrvatskoj. Dakle, vi kao istaknuta  članica  HDZ-ea, ako već znate da je 
nešto bilo protuzakonito, nezakonito, dajte već jednom upotrijebite  mogućnost i dokažite to 
što pričate. Točno je, nismo oduzeli koncesiju, jer smo  tražili rješenje  i ono je  nañeno. 
Nañeno je rješenje za  Bunarinu  s kojim se slažu svi ili  barem velika  većina. Prema tome 
zar nije bolje naći konsenzus ako je moguće, a moguće je. Rekao sam da smo  naslijedili 
neko  stanje, koje nismo mi  stvorili. Ako ste vi u mogućnosti, dokažite da je nešto 
protuzakonito, upotrijebite inspekciju, upotrijebite što god  treba, nemam ništa protiv, dapače, 
ali nemojte mene prozivati za nešto što nema veze sa mnom, molim vas.  Napravite ono što 
mislite  da je vaš posao. Ja se neću ljutiti, dapače,  mislim da je to dobro, ako je  nešto 
protuzakonito  trebamo  sankcionirati, nema druge. 
  Mi  smo itekako vrlo zainteresirani za Općinu Laniščće. I kao što vrlo dobro znate, 
upravo je  naša županija najistaknutija po  ruralnom razvoju, gdje  smo postigli najbolje  
rezultate. Ravnomjerni razvoj Istre, naših općina,  pogotovo malih i siromašnih općina, 
doživio je preporod  zahvaljujući politici koju vodimo. Danas ljudi, umjesto da sele i idu u 
gradove, žele živjeti  na selu,  u  ruralnom dijelu Istre. Ali,  pitanje je  kakva se politika  vodila  
u Lanišću, naročito za vrijeme vlasti HDZ-ea u Lanišću. Svi znamo jako dobro  što su ti  
načelnici tada radili, bez želje za  suradnjom. No, neka nam se daju konkretni programi, jer 
želimo sudjelovati,  želimo pomoći, ali nemamo pravo ništa nametati, niti  hoćemo nešto 
nametati !. 
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala Županu. 
 Riječ ima  Klara  Grahovac,  u ime Kluba vijećnika IDS-a. 
   
KLARA GRAHOVAC : 
 
 Poštovani predsjedniče, Župane, članovi Poglavarstva, kolegice i kolege vijećnici ! 
 Ja ću biti  jako kratka. 
 Kao što znamo  već je započelo nogometno prvenstvo Prve nogometne lige . 2. ovog 
mjeseca započinje nogometno prvenstvo Druge  hrvatske nogometne lige, u kojoj se takmiči 
naš  nogometni klub iz Pule,  Istra 1961 Pula. Zamolila bih  Župana da nas izvijesti u kojoj je  
fazi  realizacija projekta  5x5  za  spas nogometnog  kluba iz  Pule. 
 Hvala. 
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala vama i  na ušteñenom vremenu, 
 Riječ ima  župan, gospodin Ivan Jakovčić.  
 
IVAN JAKOVČIĆ : 
 
 Sportske teme su vjerojatno  vanstranačke teme i  vjerujem da će svi pratiti 
Olimpijadu, ali i nogomet. 
 Sa velikim zadovoljstvo mogu  reći   da je Program koga smo ponudili dobio politički 
konsenzus  svih. Želim se zahvaliti svima koji su  podržali taj Program i  predsjedniku  NK, 
gospodinu Darku Jergoviću, koji je i vijećnik ove  Županijske  skupštine, i gospodinu Antonu 
Perušku, koji je predsjednik  Nogometnog  saveza Istarske županije, kao  i svima onima koji 
su na neki način  prepoznali  da možemo zajednički napraviti nešto u jednom projektu koji 
zaista ne treba stranačke podijele, jer nogomet  definitivno  ne treba stranačke podijele.  
 Ono što je  sada aktualno i što je bitno je to  da se stvaraju preduvjeti za  stvaranje 
prvoligaša. Koliko mogu procijeniti, mislim da NK Istra 1961 Pula će imati  vrlo dobru i  
stvarnu  poziciju u Drugoj ligi. Vjerujem da će se  zaista boriti za sam vrh. Još važnije od toga 
je što se stvara zdrava klima i atmosfera prema onome što me je predsjednik  NK 
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obavijestio, što i drugi govore, javni djelatnici i nogometni  djelatnici u  Puli. Gradonačelnik 
Grada Pule me je obavijestio da se radi na izgradnji, odnosno dogradnji nogometnog  
stadiona, koji  će imati sve  UEF-ine parametre pri kraju izgradnje. Po tome možemo  čak  
zaključiti da će naš stadion u Puli  biti  kvalitetnije opremljen po propisima UEF-e nego što su  
drugi  stadioni u  Hrvatskoj, čak  i Maksimira itd. , prema nekim naznakama  koje  su barem 
došle do mene, pa će zaista postojati svi  kvalitetni preduvjeti  za nogomet u Puli, za 
nogomet u Istri. 
 Želim  pozvati  dva NK, koja se zovu Istra , ma da se jedan zove  Istra, drugi Istra 
1961, da doista pokušaju naći  mogućnosti  da  zajednički  do  kraja maksimalno surañuju, a 
mislim da bi bilo dobro da razgovaraju  da ponovno otvore pitanje stvaranja jedinstvenog 
kluba.  

Posebno želim  poslati poruku da bi nogometni klubovi u Istri trebali  stvoriti jednu vrst 
nogometne piramide,  u kojoj  će najbolji igrači, prije svega, igrati u Puli, u Istri, zadržati se tu 
i time  možemo stvoriti jednu zdravu momčad, koja se može boriti i za prvoligaški plasman.  
Vjerujem da zaista Puli  predstoje prvoligaški dani nogometa. Nadam se da ćemo svi 
zajedno u tom slučaju, ma da u  različitim strankama, navijati  za jedan isti klub, a to je NK 
Istra iz  Pule.  
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala  Županu. 
 Vijećnica zadovoljna odgovorom. 
 Riječ ima predstavnik   HSU-a. 
 Nema prijavljenih. 
 Riječ ima predstavnik Kluba vijećnika ISDF-a, vijećnik Damir Radnić. 
 
DAMIR RADNIĆ : 
 
 Dobar dan svima. 
 Iz pitanja pozicije, a još  više iz odgovora  Župana, vidim da je definitivno predizborna 
kampanja  već u punom jeku.  
 Imam dva pitanja, a možete se dogovoriti predsjednik  Poglavarstva i predsjednik 
Skupštine Istarske županije, tko  će  prvi odgovoriti. 
 Prije 8 mjeseci ničim izazvan Odbor za  zaštitu okoliša održao je  svoju  sjednicu o 
Kaštijunu  i  glasovima IDS-a i SDP-ea pohvalio to kao jako dobar projekt. Očekivalo se 
iznad toga da će biti  tematska sjednica ili točka  neke sjednice. Ništa se do danas nije 
dogodilo. Vi ste predsjedniče nekoliko puta  rekli  da je to  važna tema, ali izgleda da nije, jer 
te tematske sjednice  nema.  
 Drugo je pitanje vezano za  Rockwool 

Prije godinu i pol  dana smo podnijeli Skupštini sasvim legalan, ispravan i uredan 
zahtjev, kao što kažu mnogi pravnici iz Istre, za  sazivanje tematske sjednice o  tvornici 
kamene vune Rockwool. Godinu i pol  dana je prošlo, a tematske sjednice još uvijek 
nemamo. Znam da se  Poglavarstvu  tema ne sviña,  kao  ni tema o  Kaštijunu, ali probajte 
makar zakon poštivati. 
 Pitanja su : 

1. Kada će biti  tematska sjednica o Kaštijunu, 
 2. Kada će biti  tematska sjednica o Rockwoolu. 
 Hvala lijepa.     
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala. 
 Ako mogu ja prije vas, gospodine Župane, odgovoriti na drugo pitanje. 
 Vi ste meni podnijeli nepotpuno zahtjev za sazivanje tematske sjednice o  Rockwoolu.  
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 Uputio sam ga Poglavarstvu, koji nije  prihvaćen. Poglavarstvo ima svoj program, svoj  
stav, svoj  cilj. Poglavarstvo  će pripremiti materijale kada budu smatralo za shodno. 
 Vaš materijal je  nepotpun. Ja sam vas lijepo  upozorio pismom na to. To što  neki 
vrsni pravnici govore drukčije  to je njihov problem. Tužite me. Što vam ja mogu. Ja znam da 
nisam prekršio Poslovnik  Takoñer imam  svoje  službe koje su mi pomogle, koje mi pomažu,  
koje izuzetno cijenim, koje su upoznate sa cjelokupnom pravnom procedurom. Na temelju 
zahtjeva koje  ste mi dostavili  nije bilo osnove za  sazivanje  tematske sjednice, jer takvih  
zahtjeva ima masu. Moja žena traži da stavim na tematsku sjednicu raspravu o  
nefunkcioniranje  sudskog  sustava u Hrvatskoj, ali  ne mogu taj  zahtjev uvažiti, iako bih vrlo  
rado tu problematiku  stavio na  dnevni red, ali  ne mogu. 

To je odgovor na  vaše  pitanje. 
A sada izvolite vi  gospodine Župane, imate riječ.  

 
IVAN JAKOVČIĆ : 
 
 Želim vas upoznati  da kada govorimo o Kaštijunu  da je ta tema stalno prisutna. Ona 
je dio  Programa rada našeg Poglavarstva IŽ. Mi smo, kao što znate, Zeleno poglavarstvo, 
koje  želi  riješiti sve ključne probleme u okolišu  Istre, a problem otpadnih voda i  otpada, su  
najveći problem u Istarskoj  županiji, kada govorimo o okolišu.  
 Kao što znate za   Kaštijun  su sve odluke donijele Skupština Istarske županije i 
odgovarajući općine i gradovi, uključujući i Grad Pulu, kada ste vi bili na vlasti,  bili ste  
referent za Kaštijun, kao i Općina Medulin, baš ova  vrst vlasti koja je sada protiv. 
 Procedura je poštovana, učinili smo sve što je bilo neophodno. Doneseni su prostorni 
planovi,  svi potrebni dokumenti. Normalno, procedura ide  dalje.      
     U suradnji s Evropskom komisijom doći ćemo do značajnih financijskih  sredstava. U 
suradnji s nadležnim  Ministarstvom  Vlade RH i  Fondom za  zaštitu okoliša i  energetsku 
učinkovitost, sanirat ćemo Kaštijun. Neki dan sam bio  na Kaštijunu i mogu  vas izvijestiti  da 
je sanacija zaista sjajna. Odlično izgleda to što se sada radi. Mogu  reći  da će Regionalni 
centar za gospodarenje otpadom zaista biti  najsuvremeniji centar u tom smislu u Hrvatskoj.   
 Od svih projekata  naš  je prvi takve  vrste u  Hrvatskoj. Svi uključuju  istu vrst 
tehnologije, jer je  nacionalni program, kojega je donio Hrvatski sabor i  Vlada RH. Dakle, to 
je  nacionalni, a ne specifičan istarski program, koji važi za cijelu  Hrvatsku. Koristit će se 
MBO tehnologija. U tom kontekstu, vjerojatno, prvi ćemo  imati takav centar. Naša je 
dokumentacija ocjenjena kao najbolja od  strane  Evropske komisije, a Evropska komisija 
neće financirati  nešto što nije  ap tho  day, najmodernije rješenje u  oblasti okoliša. 
 Želim naglasiti da su  i Grad  Pula i Općina Medulin dali sve potrebne  papire 
prihvaćene na  gradskim vijećima i naše Izmjene i dopune Prostornog plana Istarske 
županije   svojevremeno. Prema tome procedura je  potpuno poštovana. 

 Ovo su političke igre. Vjerojatno  vi se igrate predizbornih igara, pa želite  takve  
teme. Kada je  trebalo o tome ozbiljno  govoriti, kada je  bilo vrijeme da se o tome govori,   
tada nitko nije o tome govorio. Mi  smo i tada radili svoj posao odgovorno,  radimo ga i danas 
u suradnji  s grañanima Pule, grañanima Medulina, pogotovo s grañanima koji  žive blizu 
Kaštijuna. Za par dana primit ću nekoliko njih  na razgovor upravo na tu  temu.  

Želim poručiti kolegama, koje i dalje pokušavaju voditi politiku oko  Kaštijuna, iznimno  
neuspješno, što se vidi po jednom totalno promašenom skupu u Medulinu, na kojem nije  bilo 
više od  20 ljudi. U tom kontekstu vas pozivam da pogledate što se  želi napraviti na 
Kaštijunu. Idite najprije  pogledati što se radi  tamo , pa onda  pričajte o tome. 
 Bilo je još jedno pitanje. 
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala. 
 Gotovo je. 
 Ne mora svako pitanje imati odgovor. 
 Izvolite gospodine Radniću, imate riječ. 
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DAMIR RADNIĆ : 
 
  Naravno,  da nije odgovoreno na postavljena pitanja. O tematskim sjednicama nije 
ništa  rečeno.       
 Iznesen je čitav niz  neistina, počevši od toga  da nikada nije provedena  procedura, 
da je cijela Općina Medulin  sa Poglavarstvom protiv projekta Kaštijuna. Gospodine Župane, 
ako niste znali, mislim da ste jako dobro znali, ali vam je neugodno reći,  itekako se taj 
projekt ljulja i vjerodostojnost Hrvatske vlade je zbog ovog , po meni , teškog krivičnog dijela, 
jer ste im uvalili  Kaštijun,  sada u pitanju. 

 Po  vašim riječima zadnji je datum bio  15.07. Imali  ste još neke rokove prije toga, a 
jako me zanima kada će ti novci  stići. Recite mi kada će biti tematska sjednica  o Kaštijunu i 
o  Rockwoolu.  To su bitne teme za  stanovništvo Istre, za grañane Istre. To je sigurno bitnija 
tema od  pravosuña u Istri. Slažem se s vašom ženom, gospodine predsjedniče, pravosuñe 
ne funkcionira, ne postoji, kao ni  USKOK, kao ni  MUP. Politički kriminal niste ni pogledali. 
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala. 
 Gospodine Župane, imate pravo na dvije minute. Ja vam to ne mogu osporiti. 
 
IVAN JAKOVČIĆ : 
 
 Ako će Kaštijun srušiti Vladu, čak  ćemo  morati biti saveznici u tome, tko zna.  

Mislim da su vaše priče zaista već toliko apsurdne i smiješne da  ih je uopće teško 
komentirati. Predsjednik Vlade, gospodin Sanader, je rekao da je Kaštijun jedan od  glavnih  
projekata Vlade u Istri, i mi to podržavamo. Nadam se da će i HDZ-e Pule i HDZ-e Medulina 
shvatiti koliko je to bitno, ali o tom potom.  
 Želim iskoristiti priliku da vam  kažem nešto oko  Rockwoola.  

Holcim, ipak, na neki način, zagañuje Koromačno, DDR,  Kanfanar, gdje se često 
čuje miris duhana. Tvornica riba  Mirnaa Rovinj  radi svoje probleme, kao  i druge  tvornice.  
Rockwool neće raditi ako bude zagañivao,  ako ne bude poštivao propise,  ako ne bude radio  
sukladno zakonskim propisima. Kao što  rade drugi tako može raditi i  Rockwool. Ako ne 
bude radio kako treba, neće raditi. Poruka je potpuno jasna. 

Što se tiče tematskih sjednica, vi možete pripremiti materijale, pa  će se glasati  da li  
će biti tematska sjednica ili  neće biti, ali bi onda  trebalo imati  tematsku sjednicu  o 
zagañivanju Holcima, o zagañivanju  TDR-a, o zagañivanju jednog, drugog, trećeg, Cimosa, 
svi koji nešto proizvode zagañuju, pa čak i oni koji proizvode vino, iako ne volim to priznati. Ili 
koji proizvode maslinovo ulje. Svi koji proizvode nešto zagañuju, pa i  naš turizam zagañuje.  

Mislim da je to nešto što je dio vaše političke promidžbe. Tako to ocjenjujem. Zato 
kažem da je važno da sustav funkcionira. Ako  Rockwool bude zagañivao mimo svih propisa 
neće raditi. To je poruka koju treba poslati. To je ključni moment. 
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala Župane. 
 I posljednji  u  vremenu predviñenom za  postavljanje vijećnička pitanja je Klub 
vijećnika IDS-a. 
 Riječ ima kolega vijećnik Martin Matošević. 
 Ostat će još za postavljanje vijećničkih pitanja  vijećnik  Josip Rupnik i  vijećnik  
Marino  Roce. Žao mi je, morati  ćete postaviti pisano pitanje, pa će vam se pismeno 
odgovoriti.  
 
MARTIN  MATOŠEVIĆ : 
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 Dobar večer svima. 
 Imam dva pitanja. 
 Prvo pitanje. 
 Kao što  vam je poznato, prije  nekoliko dana na području Grada Poreča, Općine 
Fažana , Općine Vrsar,  na vrhu Lima, nepoznati  počinitelji su sprejem unakazili spomenik  
Aldu Negriu u Vrsaru i borcima NOR-a u  Gradini. Isto tako je veći broj putnih  ploča  išaran, 
brisan hrvatski znak ispisivanjem  fascia i  kukastih križeva riječima kao što je  Viva l'Italia itd.  
 Meni je poznat stav našeg Župana, ali  želim da ipak ovdje  službeno pred nama 
vijećnicima  nam danas nešto o tome kaže.   
 Drugo je pitanje za  predsjednika Skupštine Istarske županije.  
 Ja sam član Odbora za  meñužupanijsku i meñunarodnu suradnju ove Skupštine. 
Predsjednik Odbora je gospodin Darko Jergović. Svega jedanput smo imali sjednicu Odbora   
u tri i pol godine. Zanima me zbog  čega se Odbor  nije  sastao, a znam da je naša 
županijska  suradnja vrlo bogata, posebno na meñunarodnom planu. 
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala. 
 Na drugo pitanje ću ja odgovoriti.  

Gospodin Darko Jergović je predsjednik  spomenutog Odbora. 
 Koliko znam imali  smo tri  sjednice Odbora. Kolega Jergović je čuo  isto kao i ja što 
ste rekli. U funkciji koordinatora  radnih  tijela pobrinut ću se da se sazove  sjednica Odbora,  
kao  što sam obećao za Odbor za antifašističke  borce i  branitelje. Zaista ću poduzeti mjere 
da se sjenice tih Odbora održe. 
 Hvala lijepa.  
 Na prvo pitanje  će odgovorit gospodin župan Ivan Jakovčić.  
 
IVAN JAKOVČIĆ : 
 
 Ovo što  ću reći možda nije stav Poglavarstva, ali  svi znate da se i osobno jako 
bavim meñunarodnom suradnjom. Mislim da je vrlo  važno  da i predstavnici naše  Skupštine 
posjete neke regije koje  su naše prijateljske regije  s kojima imamo potpisane sporazume o  
suradnji. Iz Mañarske su  često  njihovi vijećnici dolazili  k nama. Dolazili su i iz  drugih regija. 
Mislim da  bi bilo dobro  da se sazove  sjednica  Odbora. Na vama je, gospodine 
predsjedniče, da  o tome odlučite zajedno  sa članovima Odbora. 
 Što se tiče vašeg pitanja, gospodine admirale, želim vam reći da je ogorčenje 
grañana tog  dijela Istre i  čitave Istre iznimno  veliko. Fašističko  nacistička ikonografija  i sve 
poruke koje se žele time poslati vjerujem da imaju jedinstvenu osudu u  čitavoj ovoj 
Skupštini. Znam da nije lako  naći počinitelja. Svjestan sam da  je to učinjeno na način da se  
zaista teško mogu naći tragovi, ali  želim vjerovati da policija može nešto učiniti, da se mogu 
naći počinitelji, barem doći do nekih indicija, jer narušavanje ili pokušaj  narušavanja iznimno 
dobrih, stabilnih meñuetničkih odnosa, meñunacionalnih odnosa u Istri, zaslužuje  svaku 
osudu. Vjerujem da se po tom pitanju  ni jedna stranka u ovoj Skupštini ne bi  dijelila, imali 
bismo svi konsenzus  oko toga. Uvjeren sam u to.  Zato, dozvolite mi da u ime  svih  
vijećnica i vijećnika Županijske skupštine Istarske županije kažem vrlo jasno NON 
PASERAN, da takvi divljački potezi s bilo koje  strane dolazili  neće proći.  Meñuetnički 
odnosi  u Istri ostat će stabilni, ostat će sigurni, način življenja u Istri, kultura življenja u Istri je  
naš izraz kulture življenja u Istri i vjerujem da po  tome možemo biti uzor čitavom svijetu. 
Meñunacionalni i meñukonfesionalni  odnosi u  našoj  regiji su na najvišoj razini i zahvaljujem 
se svima vama koji uporno radite i  činite da to tako ostane i ubuduće.   
 
ANTON PERUŠKO : 
 
 Hvala Županu. 
 Vijećnik zadovoljan odgovorom. 
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 Kolegice i kolege ovime smo iscrpili vrijeme za postavljanje  vijećničkih pitanja, čak 
smo  par minuta  premašili  dozvoljeno vrijeme za  aktualni  sat. 
 Žao mi je da dva vijećnika nisu  došla na red za  postavljanje  vijećničkog pitanja. 
Meñutim, sjednicu Skupštine moram voditi po Poslovniku, čak ako se  radi o mom 
potpredsjedniku Skupštine, ali on će me razumjeti. 
 
 Prije prelaska na iduću točku dnevnoga  reda dozvolite mi da kažem da se uvijek  
radujemo kada netko od vijećnika postigne nekakav uspjeh, bilo da dobije prinosu u obitelji ili  
da napreduje u  specijalizaciji ili  nečem drugom.  

Iskoristit ću priliku  da čestitam našem kolegi vijećniku  Orianu Buliću, koji je od 
protekle do ove  sjednice specijalizirao internu medicinu i postigao s time jedan veliki  životni 
uspjeh. Koristim prigodu da mu  čestitam u ime svih  vijećnica i vijećnika, članova  
Poglavarstva , pročelnika i svih koji  se danas nalaze u  ovoj dvorani. 
 Čestitam kolega Buliću. (Aplauz).     
  
 AD - 3 

a) Prijedlog Polugodišnjeg izvještaja Proračuna Istarske županije za  razdoblje 
od  1.01. do 30.06.2008. godine 

b) Prijedlog Polugodišnjeg  izvještaja Fonda za  razvoj poljoprivrede i 
agroturizma Istre za  razdoblje 1.01. do 30.06.2008. godine 

  
Akte za ovu točku dnevnog  reda vijećnici  su primili poštom.   

 Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je  Poglavarstvo Istarske županije. 
 Raspravu su održali  matični odbori, Odbor za  gospodarstvo, financije i proračun i 

Odbor za  društvene djelatnosti Županijske  skupštine Istarske županije, čije  su zapisnike 
vijećnici  dobili na  klupe. 
 Uvodne napomene za ovu točku dnevnog  reda dao je  VALERIO DRANDIĆ,  
zamjenik Župana Istarske županije, a pobliže obrazloženje  SLAVICA BENČIĆ KIRAC, v.d. 
pročelnica Upravnog odjela za proračun  i financije  Istarske županije. 
 Izvješće Odbora za  gospodarstvo, financije i  proračun Županijske skupštine Istarske 
županije, podnio je FABIO JELIČIĆ, predsjednik  Odbora.  
 Odbor je  jednoglasno je donio slijedeći 
 
     Z A K L J U Č A K 

a) Podržava se Prijedlog Polugodišnjeg izvještaja Proračuna Istarske županije za  
razdoblje od  1.01. do 30.06.2008. godinu 

b) Podržava se Prijedlog Polugodišnjeg  izvještaja Fonda za  razvoj poljoprivrede 
i agroturizma Istre za  razdoblje 1.01. do 30.06.2008. godine 

  
 U  raspravi su sudjelovali : TEDI  CHIAVALON, u ime Kluba vijećnika  IDS-a, 
MARINO  ROCE, u ime Kluba vijećnika  HDZ-ea, TEDI CHIAVALON, ispravak netočnog 
navoda. 
 U pojedinačnoj  raspravi : DAMIR RADNIĆ,  ANTON PERUŠKO,  LOVORKA 
TOMIČIĆ,  TEDI CHIAVALON,  MARINO ROCE, ispravak netočnog navoda, DAMIR 
RADNIĆ, ispravak netočnog navoda vijećnika Tedi  Chiavalona, LOVORKA TOMIČIĆ, 
ispravak  krivog  navoda  vijećnika Tedi Chiavalona, ORIANO  BULIĆ, VALERIO DRANDIĆ, 
odgovori na postavljen pitanja.                                                                                                                       
   
 Predsjednik ANTON PERUŠKO, zaključuje  raspravu i daje na glasanje pod a) 
Polugodišnji izvještaj Proračuna Istarske županije za  razdoblje od  1.01. do 30.06.2008. 
godinu, te nakon glasovanja utvrñuje da je  Skupština sa 19  glasova «ZA», bez   glasova 
«PROTIV» i   2 «SUZDRŽANIH» glasova,  donijela   pod  
 a)  
    Z A K L J U Č A K 
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o prihvaćanju Polugodišnjeg izvještaja Proračuna Istarske županije za  razdoblje od  
1.01. do 30.06.2008. godinu. 
 
 Zatim daje  na glasanje pod b) Prijedlog Polugodišnjeg  izvještaja Fonda za  razvoj 
poljoprivrede i agroturizma Istre za  razdoblje 1.01. do 30.06.2008. godine, te nakon 
glasovanja utvrñuje da je  Skupština sa 24 glasova «ZA», bez  glasova «PROTIV» i bez 
«SUZDRŽANIH»  glasova,   donijela pod 
 b) 
    Z A K L J U Č A K 
 
o prihvaćanju Polugodišnjeg  izvještaja Fonda za  razvoj poljoprivrede i agroturizma 
Istre za  razdoblje 1.01. do 30.06.2008. godine 
 
 AD – 4 PRIJEDLOG IZMJENA I DOPUNA PRORAČUNA ISTARSKE 

 ŽUPANIJE ZA 2008. GODINU 
  

Akt za ovu točku dnevnog  reda vijećnici  su primili poštom.   
 Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je  Poglavarstvo Istarske županije. 
 Raspravu  su održali matični odbori, Odbor za  gospodarstvo, financije i proračun i 
Odbor za  društvene djelatnosti  Županijske skupštine Istarske županije. 
 Izvješće Odbora za  gospodarstvo, financije i  proračun Županijske skupštine Istarske 
županije, podnio je FABIO JELIČIĆ, predsjednik  Odbora.  
 Odbor je  jednoglasno je donio slijedeći 
 
     Z A K L J U Č A K 
 Podržava se  Prijedlog  Izmjena i dopuna Proračuna Istarske županije za  2008. 
godinu, t se predlaže Županijskoj  skupštini Istarske županije   da isti prihvati u predloženom  
tekstu. 
 Pobliže obrazloženje za ovu točku dnevnog  reda je dala SLAVICA BENČIĆ KIRAC, 
v.d. pročelnica Upravnog odjela za proračun  i financije  Istarske županije. 
  
 U  raspravi su sudjelovali :  PETAR RADETIĆ, u ime Kluba vijećnika  SDP-ea,  TEDI  
CHIAVALON, ispravak krivog navoda, ORIANO  BULIĆ, u ime Kluba vijećnika  ISDF-a, 
PETAR RADETIĆ, ispravak  netočnog  navoda  vijećnika  Oriana Bulića,  ROMANO  
ČERNJUL, u ime Kluba vijećnika HSU-a,  MARINO ROCE, ispravak  netočno  navoda,  
LOVORKA TOMIČIĆ, u ime Kluba vijećnika  HDZ-ea. 
 U pojedinačnoj  raspravi : FABIO JELIČIĆ, VALERIO DRANDIĆ, odgovori  na 
postavljena pitanja.  
 Predsjednik ANTON PERUŠKO, zaključuje  raspravu i da je na glasanje Izmjene i 
dopune Proračuna Istarske županije za  2008. godinu, te nakon glasovanja  utvrñuje da je 
Skupština   sa 21  glasova «ZA», 1  glasom «PROTIV» i  bez   «SUZDRŽANIH» glasova,   
donijela   
    IZMJENE I DOPUNE  
      Proračuna Istarske županije za  2008. godinu 
 
 AD – 5 PRIJEDLOG IZMJENA I DOPUNA PROGRAMA JAVNIH 
                        POTREBA U KULTURI  ZA 2008. GODINU   
 
 Akt za ovu točku dnevnog  reda vijećnici  su primili poštom.   
 Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je  Poglavarstvo Istarske županije. 
 Raspravu je održao  matični Odbor za  društvene djelatnosti  Županijske skupštine 
Istarske županije. 
 U  raspravi su sudjelovali : LINO ROŠA, u ime  Kluba vijećnika  HSU-a, ANTON 
PERUŠKO, TEDI CHIAVALON.  
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 Predsjednik ANTON PERUŠKO, zaključuje  raspravu i daje na glasanje Izmjene i 
dopune  Programa javnih potreba u kulturi  za  2008. godinu, te nakon glasovanja  utvrñuje 
da je Skupština   sa  23 glasova «ZA», bez  glasova «PROTIV» i bez  «SUZDRŽANIH» 
glasova, donijela    
    IZMJENE I DOPUNE  
   

   Programa javnih potreba u kulturi za  2008. godinu 
 
 AD – 6 PRIJEDLOG ZAKLJUČKA O MIJENJANJU  NAZIVA SREDNJE 

ŠKOLE – SCUOLA MEDIA SUPERIORE «LEONARDO DA VINCI» 
U BUJAMA 

 
 Akt za ovu točku dnevnog  reda vijećnici  su primili poštom.   
 Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je  Poglavarstvo Istarske županije. 
 Raspravu je održao matični Odbor za  društvene djelatnosti  Županijske skupštine 
Istarske županije.  
 Predsjednik ANTON PERUŠKO, zaključuje  raspravu i daje na glasanje Zaključak o  
mijenjanju  naziva Srednje škole- Scuola media superiore «Leonardo da Vinci» u Bujama, te 
nakon glasova  utvrñuje da je Skupština  sa  23 glasova «ZA», bez  glasova «PROTIV» i    
bez «SUZDRŽANIH» glasova, donijela 
     
                     O D L U K U  
 

1. Naziv «Srednje  škole – Scuola media superiore «Leonardo da Vinci» u Bujama» 
mijenja se  u «Talijanska  srednja  škola – Scuola media superiore italiana 
«Leonardo da Vinci – Buje-Buie» 

2. Ova Odluka stupa  na snagu  osmog dana od dana  objave u  «Službenim 
novinama Istarske županije». 

 
AD – 7  
a)  Prijedlog Odluke o davanju   suglasnosti  na Odluku  Školskog  odbora 

               Srednje  škole Zvane Črnje Rovinj - Scuola media  superiore  «Zvane 
               Črnja» Rovigno  

 b) Prijedlog Odluke o davanju  suglasnosti na Odluku Talijanske srednje 
     škole Rovinj – Scuola media superiore Italiana  Rovigno 

                
 Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je  Poglavarstvo Istarske županije. 
 Raspravu je održao matični Odbor za  društvene djelatnosti  Županijske skupštine 
Istarske županije.  
 Predsjednik ANTON PERUŠKO, zaključuje  raspravu i daje na glasanje Zaključak o  
mijenjanju  naziva Srednje škole- Scuola media superiore «Leonardo da Vinci» u Bujama, te 
nakon glasova  utvrñuje da je Skupština   sa 24   glasova «ZA»,  bez glasova «PROTIV» i 
bez    «SUZDRŽANIH» glasova, donijela pod 
 a) 
     O D L U K U  
  
o davanju   suglasnosti  na Odluku  Školskog  odbora Srednje škole Zvane Črnje 
Rovinj -  Scuola media  superiore «Zvane Črnja» Rovigno 
 

1. Daje se suglasnost na Odluku  Školskog  odbora Srednje škole Zvane Črnje 
Rovinj -  Scuola media  superiore «Zvane Črnja» Rovigno, Klasa : 602-03/08-
01/52 Urbroj : 2171-08-01/08-05 o  28. srpnja  2008. godine 

2. Utvrñuje se da se Odlukom  iz točke  1. ovog Zaključka omogućuje  školi  da  
s Gradm  Rovinjom  sklopi Ugovor  o osnivanju prava grañena radi  izgradnje  
školske  spotke dvorane na  neizgrañenom  dijelu  nekretnine  označene  kao  
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zgr. Č, 3158, upiane  u  z.k. ul.9254 k.o.  Rovinj, ukupne površine 9.719 m2 
koja u naravi predstavlja   srednju  školu površine 1.019 m2 i školsko dorište 
površine  8.700 m2. 

3. Nacrt Ugovora o osnivanju prva grañenja iz  točke 2. sastavni  je dio ove 
Odluke. 

4. Ova Odluka  stupa  na snagu  danom  objave u «Službenim novinama 
Istarske županije»  

 
Zatim daje na glasanje  pod  b) Prijedlog Odluke o davanju  suglasnosti na Odluku 

Talijanske srednje  škole Rovinj – Scuola media superiore Italiana  Rovigno, te nakon 
glasovanja  utvrñuje da je  Skupština sa 24 glasova «ZA», bez  glasova «PROTIV» i bez  
SUZDRŽANIH» glasova,  donijela pod 

 b) 
     O D L U K U 
 
o davanju  suglasnosti na Odluku Talijanske srednje  škole Rovinj – Scuola media 
superiore Italiana  Rovigno Klasa : 602-03/08-01/214, Urbroj : 217-10-02-08-1 od  28. 
srpnja 008. 
 

1. Daje se suglasnost  na Odluku Talijanske srednje  škole Rovinj – Scuola media 
superiore Italiana  Rovigno Klasa : 602-03/08-01/214, Urbroj : 217-10-02-08-1 od  
28. srpnja 008. 

2. Utvrñuje se  da se Odlukom  iz točke  1. ovog Zaključka  omogućuje školi  da s 
Gradom Rovinjom  sklopi Ugovor  o osnivanju  prva grañenja  radi izgradnje 
školske sportske dvorane  na neizgrañenom  dijelu nekretnine označene kao  
zgr.č.3158, upisane u  z.k.ul.9254 k.o. Rovinj, ukupne površine  9.719 m2 koja u 
naravi  predstavlja srednju  školu površine 1.019 m2 i školsko dvorište 8.700 m2. 
Nacrt Ugovor o osnivanju  prava grañenja  iz točke 2, sastavni je dio ove Odluke 

3. Ova Odluka stupa na snagu danom objave  u «Službenim novinama Istarske 
županije». 

 
Sjednica je zaključena u  20,20  sati. 
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